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Huszonöt témát tárgyalt ápri-
lisi ülésén Paks Város Önkor-
mányzatának képviselő-testüle-
te. Döntöttek a 2022. évi költség-
vetési rendelet technikai jellegű 
módosításról, majd ugyancsak 
módosították – a gyakorlathoz 
igazították – az adományozható 
elismerő címekről és kitünteté-
sekről szóló rendeletet.
Változás történt a képviselők 
döntése értelmében a szociális 
és gyermekjóléti ellátásokban: 
Szabó Péter polgármester arra 
tett javaslatot az ülésen, hogy 
emeljék meg a rászorultságot 
jelző jövedelemhatárt.
A képviselő-testület döntött ar-
ról, hogy Leber Ferenc főállá-
sú alpolgármesterként folytat-
ja munkáját. Ennek megfele-
lően módosította a testület az 
SZMSZ-t, és meghatározta az 
alpolgármester illetményét.
A hagyományos és iparosított 
technológiával épült lakások, la-
kóházak energiamegtakarítást 
eredményező beruházásainak 
önkormányzati támogatásáról 
szóló rendelet módosításáról és 
a pályázatok kiírásáról is dön-
tött a grémium. Részletek az 5. 
oldalon. 
Tárgyalták a Paksi Közlekedési 
K�. (PK K�.) 2023-as üzleti ter-
vét, és a Paksi Fejlesztési és Va-
gyongazdálkodási Zrt. 2022. évi 
számviteli törvény szerinti beszá-
molóját.
A Fadd és Környéke Gyepmeste-
ri Társulás megszüntetését kez-

deményezte a társulás azzal az 
indokkal, hogy nincs reális cél a 
gyepmesteri telep kialakítására. 
A társulásnak Paks is tagja, ezért 
volt szükség a képviselő-testület 
döntésére is.
Módosította a testület a Paksi 
Gyógyászati Központ alapító ok-
iratát azért, mert a központ 2023. 
május 1-től nem látja el az egyna-
pos sebészet és a gyógyfürdő te-
vékenységeket és az ahhoz kap-
csolódó feladatokat. Az alapító 
okiratból törölni kellett a Deák 
Ferenc utcai feladatellátási he-
lyet is. Heringes Anita képviselő 
(PDF) korábban már sérelmez-
te a Deák Ferenc utcai műemlé-
ki jellegű épület eladását. Szabó 
Péter elmondta, hogy az épület 
hasznosítása attól is függ, hogy a 
Polgármesteri Hivatal milyen te-

vékenység végzését engedélyezi. 
Az alapító okirat módosítását el-
fogadta a testület.
A Paksi Városi Múzeum alapító 
okiratának módosítása is napiren-
den szerepelt. A polgármester azt 
mondta, hogy a múzeum szerve-
zeti egységébe tartozó Paksi Kép-
tár fenntartási költségei a megnyi-
tás óta magasak, míg a látogatói 
igény a gyermekfoglalkozásokat 
leszámítva igen alacsony. Az ön-
kormányzat továbbra is biztosí-
tani kívánja a múzeumi feladato-
kat, de a képtári tevékenységet és 
telephelyet megszünteti. A hatá-
rozati javaslat arról is szólt, hogy 
a grémium felkéri a városi múze-
um igazgatóját, hogy a kihaszná-
latlanság okán megszűnő képtá-
ri tevékenység miatt tegye meg a 
szükséges munkáltatói intézke-

déseket. Mindkét határozati ja-
vaslatot elfogadta a testület.
A képviselők arról is döntöttek, 
hogy polgármesteri és alpol-
gármesteri keretből 200 ezer 
forinttal támogatják az Etessy 
Anett gyógykezelésének segíté-
sére létrehozott Anett Angyalai 
Alapítványt. Arról is határoz-
tak, hogy szintén polgármesteri 
és alpolgármesteri keretből 100 
ezer forinttal segítik a Pakson is 
feladatot teljesítő, légimentéssel 
foglalkozó Medicopter Alapít-
ványt.
Bővebb összefoglalót olvashat-
nak a telepaks.net oldalon.
Az ülésen tárgyalt előterjeszté-
sek megtalálhatók a paks.hu ol-
dalon, az Önkormányzat/Testü-
leti anyagok fül alatt.

Sólya Emma

Fotó: Szép Zsóka
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Közélet

Útkorszerűsítésről írtak alá szerződést

Paks támogatja a sportos kihívást

A Györkönyi utca egy szakaszának korsze-
rűsítéséről írt alá megállapodást Szabó Péter 
polgármester és Hámori Szabolcs, a kivite-
lező HGT Invest K�. ügyvezetője április 24-
én a városházán. A polgármester elmond-
ta, hogy a Cseresznyésbe vezető Györkönyi 
utca utolsó háza és a már épülő Vácika utcai 
becsatlakozás közötti útszakaszon dolgozik 
majd a kivitelező. Mint kifejtette, a Paks II. 
beruházáshoz kapcsolódóan szeretne a be-
ruházó lakóterületeket kialakítani, épült 
már ilyen a Liget utcában, és tervezett a Pol-
lack Mihály utcától északra fekvő területen, 
illetve a volt téeszmajor területén. – Nem 
szeretnénk, ha utóbbi esetében a forgalom 
csak a Györkönyi utcát terhelné, majd a Pál 
vagy a Kurcz György vagy a Domb utcákat, 
ezért tartottuk fontosnak a beruházó cég-
gel egyetértésben tehermentesítő út létesí-
tését. Tehát jelen projekt a Paks II. beruhá-
záshoz közvetetten kapcsolódó, lakóterület-
fejlesztésből adódó útfejlesztés – összegzett 
Szabó Péter. A sajtónyilvános szerződéskö-
tésen az is elhangzott, hogy 140 nap áll ren-
delkezésre a kivitelezésre. Ennek során 1250 
méter hosszan végez munkálatokat a HGT 
Invest K�. Hámori Szabolcs, a cég ügyveze-
tője úgy tájékoztatott, hogy hat méter szé-
les lesz az útpálya és új aszfaltot kap az út-

felület. Az útépítés mellett a csapadékvíz-el-
vezetést is megoldják. Hámori Szabolcs azt 
is elmondta, hogy megpróbálják mindvégig 
biztosítani az egypályás forgalmat, de elő-
fordulhat, hogy rövid ideig szükség lesz tel-
jes útlezárásra, utóbbi esetben előzetesen tá-
jékoztatják a közlekedőket. Ezzel kapcsolat-
ban elhangzott, hogy mire erre sor kerülhet, 

elkészül a Vácika utca, így nem lesz akadálya 
a közlekedésnek Paks és Cseresznyés között. 
A mintegy 250 millió forint értékű beruhá-
zás teljes egészében kormányzati támoga-
tásból valósul meg. A munkaterületet ápri-
lis 27-én átvette a kivitelező és megkezdte a 
munkát.                                       

Kohl Gyöngyi

Csatlakozott Paks Város Ön-
kormányzata a Millió lépés az 
iskoládért kihívás támogatói-
hoz – jelentette be Szabó Péter 
polgármester sajtótájékoztatón. 
Elmondta, hogy a programot a 
Magyar Szervátültetettek Szö-
vetsége szervezi az Aktív Ma-
gyarország Program támogatá-
sával, illetve hogy a verseny vé-
gén száz darab egymillió forint 
értékű sportszervásárlási támo-
gatást sorsolnak ki a kihívást tel-
jesítő iskolák között. 
– Fontosnak tartom, hogy a di-
ákok minél több időt töltsenek 
aktívan a szabadidejükből, sokat 
sportoljanak. Arra biztatom a he-
lyi iskolákat, hogy vegyenek részt 
ebben a programban, és minél 
többen – tanárok, diákok, hoz-
zátartozók és mindenki, aki aktív 
mozgással szeretné segíteni az ál-
tala választott iskolát – csatlakoz-

zanak hozzá. Az a feladat, hogy a 
résztvevők rendszeres mozgással 
lépéseket gyűjtsenek az iskolák-
nak, és minél többször végigjárják 
az Országos Kékkört – összegzett 
a polgármester. Az önkormány-
zat támogatókhoz való csatlako-
zásáról azt mondta, hogy min-

den, Paks közigazgatási területén 
működő iskola, amelyik legalább 
ötször teljesíti az Országos Kék-
kört, háromszázezer forint jutal-
mat kap, amit sportszervásárlás-
ra fordíthat. 
Az is elhangzott a sajtótájékozta-
tón, hogy a kihívásban az ingye-

nes MillióLépés mobilapplikáció 
letöltésével lehet részt venni, 
amelyben a lépések mellett to-
vábbi hatvanféle mozgásfor-
ma alakítható át lépésszámmá. 
Ahogy a program honlapján ol-
vasható, a lépésszámok gyűjté-
se során a versenyzők virtuáli-
san bejárják a teljes magyar Or-
szágos Kékkör túraútvonalait, 
megismerve a legszebb hazai lát-
nivalókat, valamint a naponta 
küldött Tudtad-e? üzenetek ré-
vén ismereteket szerezhetnek az 
egészséges életmód és a moz-
gás fontosságáról. A kihívás ide-
je alatt (március 27 – június 11) 
minden héten más kihívó – is-
mert közéleti személy, sportoló 
vagy szervátültetett – inspirál 
mozgásra. További részletek a 
milliolepes.hu honlapon olvas-
hatók.

-kgy-
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Több célra pályázható forrás

H I R D E T M É N Y
Paks Város Önkormányzata Képviselő-testülete Városépítő Bizottsága értesíti a lakosságot, hogy köz-
zétette a Védett értékek fennmaradását és felújítását támogató 2023. év I. félévi pályázati felhívását 
a Paks Város közigazgatási területén a műemléki védelem, helyi egyedi védelem alatt, vagy helyi védett 
területen álló ingatlanok, épületek, épületrészek, vagy műtárgyak teljes felújítása, korszerűsítése, külső és 
az ezzel összefüggő belső helyreállítása esetén a külső homlokzat domináns elemeinek leginkább megfe-
lelő állapot szerinti helyreállításának költségeihez. 

A pályázat 2023. május 31-ig nyújtható be, elbírálása – hiánytalan kérelem esetén – 2023. június 15-ig 
történik meg. A részletes pályázati felhívás megtekinthető a www.paks.hu honlapon a Lakossági pályá-
zatok címszó alatt. A pályázattal kapcsolatosan érdeklődni lehet Petz Ildikó városfejlesztési referensnél a 
petz.ildiko@paks.hu e-mail címen és a 75/830-698-as telefonszámon.

Paks, 2023. március 24.
                  Szabó Péter
                                                                                                                                        polgármester

Áprilisi ülésén döntött arról a képviselő-testü-
let, hogy idén is kiírják az energiamegtakarítást 
eredményező beruházásokat támogató lakos-
sági pályázatokat. A pályázati felhívások meg-
jelentek.
Az egyik pályázatban az iparosított technoló-
giával 2008 előtt épült lakások és lakóépületek 
energiamegtakarítást eredményező felújításá-
nak, korszerűsítésének önkormányzati támo-
gatására pályázhatnak a lakások tulajdonosai, 
tulajdonosi közösségei. A másik pályázatban a 
Paks város közigazgatási területén hagyomá-
nyos technológiával 2008 előtt épült lakások és 
lakóépületek tulajdonosai, tulajdonosi közös-
ségei pályázhatnak önkormányzati támoga-
tásra energiamegtakarítást eredményező be-
ruházásaikhoz. 
A hagyományos és iparosított technológiával 
épült lakások, lakóházak energiamegtakarítást 
célzó beruházásainak önkormányzati támoga-
tásáról szóló rendeletet módosította a képvise-
lő-testület annak érdekében, hogy szélesíteni 
tudják a támogatható tevékenységek és ingat-
lanok körét. Ennek nyomán a pályázat – amely 
minden évben nagyon népszerű – új elemek-
kel bővült, bekerült a támogatható beruházá-
sok közé például az inverteres klíma, a hőszi-

vattyú, a napelemes és napkollektoros rend-
szer kiépítése. 
A pályázatokat mindkét esetben 2023. június 
5-én 8 és 16 óra között lehet benyújtani. A jú-
nius 5. előtt benyújtott pályázatokat a kiírás-
nak megfelelően nyilvántartásba veszik, de 
vizsgálat nélkül elutasítják.
A pályázati felhívással kapcsolatosan Hrivikné 
Neidert Nóra kereshető (Paksi Polgármesteri 
Hivatal 7030 Paks, Dózsa György út 55–61.), 

személyes konzultációra hétfőn, kedden, szer-
dán 8 és 15.30, pénteken pedig 8 és 12 óra kö-
zött van lehetőség előzetes időpont-egyezte-
tést követően, telefonon a 75/500-580-as szá-
mon kereshetik, illetve az energetika@paks.hu 
címen.
A részletes pályázati felhívások és a kitölten-
dő adatlapok elérhetők a város honlapján, a 
lakossági pályázatok címszó alatt. 

-kgy-

Fotó: Babai István/archív illusztáció
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Közélet

Geográfus hallgatók látogattak Paksra

A nagymedence is üzemel majd

Paksi fejlesztési célokat ismerhettek meg 
az Eötvös Loránd Tudományegyetem Tár-
sadalom- és Gazdaságföldrajzi Tanszé-
kéről érkezett hallgatók a közelmúltban. 
Szabó Péter polgármester tartott tájékoz-
tatót közel negyven leendő geográfus-
nak. Az egyetemisták hallhattak például 
az atomerőmű bővítésével párhuzamosan 
zajló térségfejlesztésről, de informáci-
ót gyűjthettek a TOP Plusz források helyi 
felhasználási terveiről is. 

Az Eötvös Loránd Tudományegyetemről 
érkeztek geográfus hallgatók Paksra, akiket 
Szabó Péter polgármester köszöntött, majd 
előadást tartott nekik a városháza nagyter-
mében. Az egyetem társadalom- és gazda-
ságföldrajzi tanszékének hallgatói terepgya-
korlat részeként érkeztek városunkba, azt 
megelőzően Salgótarjánban jártak.
A látogatásokkal az volt a céljuk, hogy meg-
ismerjék a városok jelenlegi helyzetét, fej-
lődési lehetőségeit. – Egy-egy látogatás so-
rán arra a kérdésre is keresik a választ, hogy 
melyek azok az üzemek, ipari létesítmé-
nyek, amelyek életben tartják, támogatják a 
településeket – mondta dr. Tolnai Gábor, az 
ELTE egyetemi tanársegédje.
Szabó Péter polgármester többek között a 
város és az atomerőmű kapcsolatáról, az új 
blokkokhoz fűződő térségfejlesztésről, vala-

mint Paks fejlesztési céljairól is beszélt elő-
adásában. Ezeket a korábban készített fenn-
tartható városfejlesztési stratégia tartalmaz-
za, ami külön része volt a tájékoztatónak.
Szabó Péter azt mondta, hogy a digitális át-
állás, az okosfejlesztések, környezetbarát be-
ruházások mind szerepelnek a jövőbeni cé-
lok között. Támogatásnak köszönhetően 
több mint hétmilliárd forintot tudnak majd 
a megvalósításra fordítani. Paks polgármes-

tere az egyetemistákkal való találkozó kap-
csán azt is mondta, hogy a városvezetés nyi-
tott a hasonló programokra.
A hallgatók ajándékot is kaptak az önkor-
mányzattól, mindannyian a Kincses Tolna 
megye című kötetet és jegyzettömböt vehet-
tek át. 
Az előadást követően folytatták körútjukat, 
előbb a paksi atomerőműbe, utána pedig 
Dunaújvárosba.                                 Lovász K.

– Az úszómedence is használ-
ható lesz a paksi ürgemezei 
strandon ebben a szezonban – 
tájékoztatott Szabó Péter pol-
gármester. Most már szakmai- 
lag is alátámasztható, hogy a 
strand mindegyik medencé-
jét igénybe tudják majd venni 
a fürdőzők. A nyári időszakra 
való felkészülés elkezdődött. 

A paksi ürgemezei strand mind-
három medencéjében csobban-
hatnak a fürdőzők az idei sze-
zonban. Szabó Péter polgár-
mester úgy tájékoztatott, hogy 
átfogó, alapos vizsgálat előz-
te meg a döntést. – A szakér-
tői vizsgálat maximálisan alá-
támasztotta azt, hogy a nagy-
medence nagy biztonsággal 
működtethető, ennek ismere-

tében úgy döntött a városveze-
tés, hogy az élménymedence és 
a pancsoló mellett az úszóme-
dencét is használhatja a nagy-

közönség – mondta Szabó Pé-
ter. A városvezetés júniusban 
tervezi a strand megnyitását. 
– A felkészítési munkálatokat 

még a Mezőföldvíz K�. végzi, 
az viszont még kérdés, hogy ki 
fogja üzemeltetni a fürdőhe-
lyet, hiszen a Mezőföldvíz K�. 
csatalkozott a Nemzeti Vízmű-
vek Zrt.-hez, az integráció fo-
lyamatban van. Ez május vé-
gén vagy június elején feje-
ződik be. Azt követően el kell 
döntenünk, hogy ki üzemeltes-
se a létesítményt – összegzett 
a polgármester. Hozzátette, 
hogy az új üzemeltetőt közbe-
szerzési eljárás keretében vá-
lasztják majd ki, mivel az üze-
meltetés költsége ezt az eljá-
rásrendet indokolja. A strand 
működésére – az idei szezon-
ban – mintegy nettó 100 millió 
forint szerepel a város költség-
vetésében.

-lk-
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Emléktáblát avattak a Kalkuttai Szent Te-
réz Katolikus Óvodánál. A gránitból ké-
szült alkotáson, melyet Hafuzi Avnija, az Al-
bán Köztársaság magyarországi tiszteletbeli 
konzulja, békenagykövete állított,  Kalkuttai 
Szent Teréz arcképe látható, és imádsága, Az 
élet himnusza olvasható. 

Felföldi László, pécsi megyéspüspök áldotta 
meg a Kalkuttai Szent Teréz tiszteletére állított 
emléktáblát, amelyet a Kalkuttai Szent Teréz 
Katolikus Óvoda épületének falán helyeztek 
el. A püspöki áldás után Gentiana Mburimi, 
az Albán Köztársaság budapesti nagykövetsé-
gének ügyvivője, Szabó Péter, Paks polgármes-
tere, az emléktáblát állító Hafuzi Avnija, az Al-
bán Köztársaság magyarországi tiszteletbeli 
konzulja, békenagykövete, a Szent György Lo-
vagrend tagja és Heszné Rauth Ildikó, a Kal-
kuttai Szent Teréz Óvoda intézményvezetője 
leplezték le az emléktáblát.  Mint a Pécsi Egy-
házmegye honlapján olvasható, Hafuzi Avnija 
köszönetet mondott Felföldi László pécsi me-
gyéspüspöknek és a gyermekintézmény veze-
tőségének, hogy méltó helyre került Kalkuttai 
Szent Teréz emléktáblája a Pécsi Egyházme-
gyén belül. Mint felidézte, az egész világon el-
terjedt Szeretet Misszionáriusai intézmény ala-
pítóját Nobel-békedíjjal tüntették ki 1979-ben. 
A Ferenc pápa által kezdeményezett szentté 
avatási eljárás lezárultával, 2016. szeptember 

4-én emelte a szentek sorába a Római Katoli-
kus Egyház. Szabó Péter, Paks polgármestere 
arról beszélt, hogy Teréz anya tanításai, min-
dennapi szolgálatai testet öltenek a róla elne-
vezett óvodában. – Négy év leforgása alatt az 
óvoda komoly rangot és megbecsülést vívott 
ki Pakson és a környező településeken, de az 
intézmény jól illeszkedik a város által fenntar-
tott óvodák szövetébe is. Az alapítástól nyo-
mon követhettem az óvoda sorsát, és örömmel 
segítettük az indulás nehézségeinek leküzdé- 

sét – fogalmazott. – Az Élet himnusza egy na-
gyon szép vers Teréz anyától, intelem, ima, 
amelyet mindennap láthatnak az óvodában 
dolgozók, ahogy az erre járók is olvashatják, és 
kicsit talán fel is töltheti őket – mondta Hesz-
né Rauth Ildikó, a Kalkuttai Szent Teréz Kato-
likus Óvoda intézményvezetője. Az ünnepsé-
gen az óvodások adtak műsort. A programról 
bővebb összefoglalót adott a TelePaks kistérsé-
gi televízió a közéleti magazinban, amely elér-
hető a telepaks.net oldalon.                  Lovász K.

Fotó: Szép Zsóka

Közélet

Emléktáblát avattak az óvodában

Bázisintézmény lett a Benedek Elek óvoda
Elnyerte a Paksi Benedek Elek Óvoda az 
Oktatási Hivatal Bázisintézménye címet. Az 
intézmény pályázatában a Hétszínvirág tag-
óvodából a Madarász ovi programot, a Kis-
hegyi úti tagóvodából a kreativitás fejleszté-
sét a művészetek eszközeivel, a Mesevár szé-
kelyóvodából pedig a tehetséggondozást, 
illetve felzárkóztatást a mozgás eszközével 
mutatták be jó gyakorlatként – tájékoztatott 
Bosnyák Zoltánné, a Paksi Benedek Elek 
Óvoda intézményvezetője.
– Az elismerés jó visszacsatolás, hogy magas 
színvonalú munka folyik az óvodákban – 
mondta Szabó Péter polgármester. Kiemel-
te, hogy a cím elnyerése fontos mérföldkő 
a Benedek Elek óvoda életében, mindany-
nyian büszkék lehetünk rá. – Gratulálok az 
intézményvezetőnek és minden jelenlegi és 
nyugdíjas munkatársnak is, mindannyiuk 
munkája benne van ebben – húzta alá.
A cím elnyerésével az óvoda bekerült az or-
szágos bázisintézményi hálózatba, ami azt je-

lenti, hogy az ország bármely pontjáról érkez-
hetnek pedagógusok megismerni az intéz-
ményben használt jó gyakorlatokat. A Paksi 

Benedek Elek Óvodával 2026. június 15-ig 
szóló együttműködési megállapodást kötött 
az Oktatási Hivatal.                         Szép Zsóka

Fotó: Szép Zsóka
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Az új paksi blokkok helyszíné-
nek közvetlen szomszédságá-
ban, az építési-szerelési bázi-
son sorra készülnek a csarno-
kok, üzemek, raktárak. A nagy 
kapacitású betonkeverő komp-
lexum több építménye felépült 
már.
  
Az új paksi blokkok 75 hektá-
ros felvonulási területén össze-
sen 119 létesítmény – épület és 
egyéb építmény – készül annak 
érdekében, hogy biztosítsa a be-
ruházáshoz szükséges anyago-
kat és eszközöket. Ezek az üze-
mek, csarnokok, tárolók, raktá-
rak, parkolók szolgálják majd ki 
közvetlen közelről az atomerő-
mű-építést. Az egyik kulcsfon-
tosságú komplexum a hozzá-
vetőleg 25 ezer négyzetméteres 
területen készülő betonüzem. 
Huszonhat méter magasak azok 
az adalékanyag-silók, amelye-
ket már bárki láthat az új blok-
kok területe mellett elhaladva a 
hatos főútról vagy akár Paksról 
is. Az adalékanyag-silók, illetve 
a mellettük álló 19 méteres ce-
mentsilók a leglátványosabb ele-
mei a két betonkeverő egység-
nek, amelyek alkalmasak lesz-
nek különösen nehéz, de akár 
�nomszemcsés beton keverésé-
re is. A Betonmix DW 3.0 típusú 
egységek szállítója a Liebherr. A 
komplexumban a vezérlés villa-
mos szerelési munkáit, valamint 
a technológiai berendezések te-
lepítését és szerelését végzik. A 
laboratórium épületében pedig 

a festés, mázolás, a tűzjelző, va-
lamint a légtechnikai rendszerek 
kiépítése zajlik.
Az adalékanyag betöltéséhez 
szükséges rakodórámpák is el-
készültek, ezeket támfalszer-
kezetként építették meg, mé-
retük egyenként 12×16 mé-
ter. A rámpákra maximum 
30 tonnás homlokrakodó gé-
pek viszik majd az adalékanya-
got. Az atomerőmű-építés so-
rán szükséges beton előállítá-
sához kémiai adalékanyagokat 
is felhasználnak majd. Ezek tá-
rolására külön épület szolgál, 

akárcsak az építéshez használt 
anyagok minőségellenőrzésé-
re. Az e céllal épülő betonvizs-
gáló laboratórium épületében 
már a belső munkálatok zajla-
nak. Itt folyik majd a beton, il-
letve a betonkeverékek és kom-
ponenseik, vasalások, talajok 
és feltöltések, vízszigetelések és 
egyéb építési munkákhoz hasz-
nált anyagok minőségellenőr-
zése. 
Készül már az építési-szerelési 
bázison a komplexumvezénylő 
is, ahol a betonkeverés irányítá-
sát végzik majd a szakemberek, 

illetve itt tartják majd a kap-
csolatot a betonszállító gépko-
csik vezetőivel, a diszpécserek-
kel és az épülő atomerőmű épí-
tésvezetőivel. Itt szervezik meg 
a beton fogadását is, valamint 
itt rögzítik a szállított beton és 
habarcs minőségét és mennyi-
ségét. 
A betonüzem területén mind-
ezeken túl létesítenek egy teher-
gépjárművekre méretezett mér-
leget, egy 16 tehergépjármű és 
speciális gép befogadására al-
kalmas, 56 méter hosszú par-
kolót, valamint egy úgynevezett 
rekuperációs egységet. Ez utób-
bi arra szolgál, hogy lemossák 
a járművekről a rajtuk maradt 
betont. Az ehhez felhasznált vi-
zet újrahasznosítják. 
A felvonulási területen a beton-
üzem mellett épülnek az acél- 
és betonacél-szerelő üzem és 
a korróziógátló munkálatok 
komplexumai, valamint a keleti 
zagykeverő telep is.                  (X)

Halad a betonkeverő 
komplexum építése

Fotó: Paks II. Zrt.

www.paks2.hu  |   Paks II. Atomerőmű Zrt.
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Atomerőmű

Töretlen sikerű a Szilárd Leó fizikaverseny

Programok és elismerések május 1-én

Sok év után ismét bejutott 
paksi diák az Országos Szi-
lárd Leó Fizikaverseny döntő-
jébe. Biszak Ákos, az Energe-
tikai Technikum és Kollégium 
tanulója negyedik helyezést 
ért el a szenior kategóriában. 
Az eredményhirdetésen Süli 
János országgyűlési képviselő 
és Leber Ferenc, Paks alpolgár-
mestere is részt vettek.

Az Örömóda szólt hazánk leg-
nehezebb �zikaversenye, az Or-
szágos Szilárd Leó Fizikaverseny 
ünnepélyes eredményhirdeté-
sén. Az idei megmérettetésen 
kettős jubileumot ünnepeltek: 
125 évvel ezelőtt született a ver-
seny névadója, illetve 25 évvel 
ezelőtt indították útjára a tu-
dáspróbát. Dr. Sükösd Csaba, a 
BME címzetes egyetemi taná-
ra, a versenybizottság elnöke el-
mondta, hogy a feladatok között 
idén megjelent a sugárbiológia 
is, ugyanis Szilárd Leó életének 
egy szakaszában elfordult a �zi-
kától, saját rákbetegségét kezelte 
sugárterápiával, sikeresen. 

Az eredményhirdetésen Süli Já-
nos országgyűlési képviselő és 
Leber Ferenc, Paks alpolgár-
mestere is részt vettek. A tér-
ség országgyűlési képviselője azt 
mondta, hogy a verseny házi-
gazdája, az ESZI most is jól tel-
jesített, ráadásul ez a megméret-
tetés a mérnökutánpótlásban is 
fontos helyet foglal el.
Szenior kategóriában Budai Csa-
nád, a budapesti Deák Téri Evan-
gélikus Gimnázium diákja nyert, 

junior kategóriában pedig Szi- 
lágyi Barnabás, a Pannonhalmi 
Bencés Gimnázium tanulója bi-
zonyult a legjobbnak. A felkészí-
tő tanárok elismerésére szolgáló 
Tanári Del�n-díjat Horváth Nor-
bert Tamás, a Baár-Madas Refor-
mátus Gimnázium, Általános Is-
kola és Kollégium tanára vehette 
át, a Marx György vándordíjat pe-
dig, mint a legeredményesebb is-
kola, a budapesti ELTE Apáczai 
Csere János Gyakorló Gimnázi-

um és Kollégium nyerte el. Hosz-
szú évek óta most kvali�kált ismét 
paksi diák az országos �zikaver-
seny döntőjébe, Biszak Ákos, az 
Energetikai Technikum és Kollé-
giumból negyedik helyezést ért el 
a szenior kategóriában. 
Az idei volt a 26. verseny, amely-
nek meghirdetői voltak a Ma-
gyar Nukleáris Társaság, az 
Energetikai Technikum és Kol-
légium, a paksi Szilárd Leó Te-
hetséggondozó Alapítvány és 
az Eötvös Loránd Fizikai Tár-
sulat. A verseny témája 2003-ig 
a mag�zika volt, azóta pedig a 
modern �zika áll a fókuszban. 
Az első fordulóban iskolájukban 
oldanak meg feladatsort a ne-
vező diákok, ennek eredménye 
alapján alakul ki a döntő mező-
nye, ahol elméleti, mérési és szá-
mítógépes feladatok várnak rá-
juk.  
A szervezők jövőre is meg kí-
vánják rendezni az országos 
megmérettetést, aminek jövője 
dr. Sükösd Csaba szerint nagy-
ban függ a támogatóktól.                       

Lovász Krisztián

A retró jegyében szervezte idei 
majálisát az MVM Paksi Atom-
erőmű Zrt. A már hagyományos 
és nyitott program nem csupán 
a kikapcsolódásról szól, hanem a 
kiemelkedő munkateljesítményt 
nyújtó munkavállalók elismeré-
séről is. Idén 37-en vehettek át 
Igazgatósági Nívódíjat: Tóth Zol-
tán Róbert, Fekete Zoltán, Kányi 
Krisztián László, Baranyi Kriszti-
án, Jakab� Gergely, Kern Zoltán, 
Knap Zoltán, Laszlóczki Péter Jó-
zsef, Molnár András, Otterbein 
János,   Pumerschein Zsolt, Sik-
lósi Mátyás, Számel László, Sze-
bényi Anita, Taba Gábor, Ben-
cze János, Emmert Olivér, Hor-
váth Márton, Horváthné Sümegi 
Andrea, Csötönyi Tamás, Farnek 
Tivadar, Gyergyovits Zsolt, Hor-
váth László, Ijjas Norbert, Krausz 
Ádám, Marokity István, Nagy La-

jos, Szántó István, Karácsony Sán-
dorné, Nagy Zoltán, Tóth Éva, 
Czakói-Zakar Bernadett, Kun-
Nyirati Tímea, Lócziné Darnai 
Krisztina, Dócziné Pravetz Anna, 
Hanolné Féhr Krisztina és Pirgi 

Valér József. A díjátadót délután 
tartották, de a program már jó-
kor reggel elkezdődött a főző-
verseny résztvevőinek érkezésé-
vel. A fakanalat ragadott csapatok 
közül a RAKO (raktározási osz-

tály) csapata vitte a pálmát, má-
sodik lett az  MTO (munkairányí-
tás támogató osztály) és harmadik 
az ÉPO (építészeti osztály) csapa-
ta. A sportpályán is folyt a küzde-
lem az elsőségért. A majális fo-
cikupán a győztes az ATOMIX 
K�. Fegyveres Biztonsági Őrség 
szakágazat csapata lett, második 
az ASE AO (Atomstroyexport), 
harmadik a Biztonsági Igazga-
tóság formációja, és negyedik a 
Gyapa Derbi. A gyerekek ez alka-
lommal is sok játéklehetőség kö-
zül válogathattak, többek között 
ugrálóvárak, kézműves-foglalko-
zások, csillámtetoválás, csocsó, 
�ipper, retró mesehősök szere-
peltek a kínálatban. A színpadon 
egymást váltották helyi csoportok 
műsorukkal, zárásként pedig Ba-
lázs Klári és Korda György adtak 
koncertet.                                     -kgy-

Fotó: Molnár Gyula

Fotó: Babai István
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Portré

Jó napot, mi újság?

Márkus József
Sokat adott neki a labdarúgás 
és ő is a paksi futballnak. Már-
kus József előbb játékosként 
erősítette a PSE csapatát, majd 
tíz éven át edzőként. A napok-
ban tölti a nyolcvanat, s bár ki-
fejezetten számvetést nem ké-
szített, azt bizton állítja, ez az 
időszak meghatározó volt az 
életében.

– A nyolcvan miatt? – reagált 
Márkus József a felkérésre, hogy 
szerepeljen lapunk portré rova-
tában. Immár a személyes talál-
kozásnál feltett kérdésre, misze-
rint a kerek születésnap alkal-
mából készített-e életösszegzést, 
azt mondja, nem volt még ideje. 
A terveket �rtató, korántsem tré-
fának szánt felvetésre visszakér-
dez – Ebben a korban? –, majd 
hozzáteszi, ez persze nem jelen-
ti azt, hogy csak úgy él bele a vi-

lágba, a teendőit mindig megter-
vezi. A ház körül folyamatosan 
akad elfoglaltsága, a porta mesz-
sziről árulkodik a gondos kezek-
ről. Ugyanez igaz a konyhára, az 
újságírót frissen sült, isteni illa-
tú, és ami még fontosabb, isteni 
ízű pogácsa várja. „Elkövetőjé-
vel”, Marikával, aki gyógyszertá-
ri szakasszisztensként dolgozott, 
55 éve házasodtak, mindketten 
faddiak, de közös életüket Pak-
son kezdték meg, s mivel a gye-
rekek kirepültek – szerencsére 
nem messzire –, ma már csupán 
kettesben élnek a közösen épített 
Bercsényi utcai házban. 
József büszkén mondja, hogy lá-
nyuk, Kinga az atomerőműben, 
tíz évvel �atalabb �uk, Zalán 
pedig a Csengey Dénes Kultu-
rális Központban dolgozik veze-
tő beosztásban. A hangja akkor 
lágyul el csak igazán, amikor 

unokáikról kezd beszélni. Rög-
tön kiderül, hogy ha a gyereke-
ik nem is örökölték a sport irán-
ti rajongást, az unokák között 
akad, aki igen. Márk a napok-
ban államvizsgázik a TF-en (ma 
Magyar Testnevelési és Sporttu-
dományi Egyetem), ahol egykor 
nagyapja is labdarúgó-edzői ké-
pesítést szerzett, egyébként pe-
dig már dolgozik a Budapesti 
Honvéd labdarúgó-akadémiá-
ján. Húga, Fanni pedig éppen 
most felvételizik a testnevelé-
si egyetemre. Lilla tehetséges 
képzőművészpalánta, művésze-
ti iskolába jár, keze munkáját di-
cséri a kulturális központ mellett 
álló mesélő telefonfülke, húga 
Berta, akit a családban Bebének 
hívnak, egy kiváló budapes-
ti gimnáziumba nyert felvételt. 
– Nagy öröm. Ők teszik szebbé 
az öregkort – összegzi. Ha már 

Fotó: Szaffenauer Ferenc
arról esik szó, hogy mi az, ami 
megszépíti a napjait, nem sza-
bad kihagyni a teljes jogú csa-
ládtagként számontartott gor-
don szettert sem. A különle-
gesen szép tartású, barátságos 
kutyával mindennap tesz egy sé-
tát József, akivel mindezeken túl 
nem azért kezdünk el beszélget-
ni a fociról, mert nincs más té-
mánk és mert ahhoz minden-
ki ért, hanem azért, mert meg-
határozó volt az életében, és ő 
is maradandót alkotott a sport-
ágban Pakson. A városba köl-
tözésükkor a Paksi Sportegye-
sülethez igazolt, ahol öt évig 
játékosként – kapusként – erő-
sítette a csapatot, tíz éven át pe-
dig edzőként. Az i�úsági csapat-
tal többször nyertek bajnoksá-
got, a felnőttcsapatot 1978-ban 
a megyeiből NB III.-ba juttat-
ta, később kétszer játszottak NB 
II.-es osztályozót. Mindebben – 
mint felidézi – kiváló partnere 
volt Váczi László, akit a megbíz-
hatóság példaképének tart. Bár 
két csípőműtét miatt a mérkőzé-
sekre nem jár, természetesen �-
gyelemmel kíséri a paksi csapat 
sorsát. – Visszahozták a pályára 
a játékot. Érzik és értik egymást, 
szemmel láthatóan egy nyelvet 
beszélnek – mondja a jelenle-
gi csapatról. Nemcsak a PSE-nél 
hasznosította tudását és tapasz-
talatait, volt edzője a megyei fel-
nőtt- és i�úsági válogatottnak 
is. A labdarúgástól prózai okok 
miatt búcsúzott el: a családfenn-
tartás miatt civil munkája tel-
jes embert kívánt. Huszonkilenc 
éven át anyagosztály-vezetőként 
dolgozott a konzervgyárban, 
majd annak felszámolása után 
vállalkozó lett, kocsmát, élelmi-
szerüzleteket üzemeltetett, kór-
házakat látott el élelmiszerrel. 
Éppen tíz éve, hogy nyugdíjba 
ment. 
A labdarúgásnak hála – mint 
mondja – az élet más területe-
in is hasznosítható készségek-
re, kapcsolatokra, gondolkodás-
módra tett szert, ami segítette az 
érvényesülését. – Rajongtam a 
fociért. Mindig többet és többet 
akartam. Sokat tettem a futbal-
lért, de sokat is kaptam tőle – fo-
galmaz.                     Szabó Vanda
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Paks is csatlakozott a TeSzedd! – Önkén-
tesen a tiszta Magyarországért! akcióhoz. 
A Föld napján, április 22-én délelőtt várták 
az önkénteseket. Három helyszínen zaj-
lott a szemétszedés, az Ürgemezei szabad-
időpark területén, a LaDIK csónakház Du-
na-parti környékén és a Volán teleptől az 
atomerőműig vezető kerékpárút mentén. 
Az akcióban megközelítőleg százan vet-
tek részt, és összesen hetvenöt zsák hul-
ladékot gyűjtöttek össze. Paks Város Ön-
kormányzata hosszú évek óta csatlakozik a 
TeSzedd! akcióhoz. A hulladékgyűjtésben 
Szabó Péter a hivatal munkatársaival vett 
részt. Paks polgármestere elmondta, fon-
tosnak tartja, hogy ezzel az akcióval is fel-
hívják a �gyelmet a környezet megóvására. 
Az egész országra kiterjedő kampány célja 
az, hogy együtt tegyék tisztábbá a lakóhe-
lyük környezetét az emberek. A szervezők 
biztosították a gyűjtéshez szükséges gumi-
kesztyűket, szemeteszsákokat, láthatósá-
gi mellényeket és kézfertőtlenítőt is. A hul-

Mozaik

Szélesebb körben zajlott az idei vetélkedő

Hetvenöt zsák szemetet szedtek össze 

ladékot tartalmazó zsákokat bekötve kel-
lett elhelyezni a gyűjtőpontokon. A zsákok 
összeszedéséről Paks Város Önkormányza-
ta, elszállításukról és a hulladék ártalmat-

lanításáról az Energiaügyi Minisztérium 
támogatásával az Építésügyi Minőségel-
lenőrző Innovációs NK�. (ÉMI) gondos-
kodott.                                                         -szzs-

Negyedszer tartotta meg a Zöld környezet-
ben elnevezésű, általános iskolásoknak szó-
ló környezetvédelmi vetélkedőjét az immár 
25 éves ÖKO Munkacsoport Alapítvány. 
Most először meginvitálták a tudáspróbára 
a TEIT települések iskolásait is.

– Az éves programnaptárunk tervezésekor 
merült fel, hogy szólítsuk meg a Zöld környe-
zetben vetélkedőre a Társadalmi Ellenőrző, 
Információs és Településfejlesztési Társulás 
(TEIT) tagtelepüléseinek iskolásait is. A szer-
vezet örömmel fogadta az ötletet. A háromfős 
csapatok először online oldottak meg feladato-
kat, majd a döntőbe mindenki eljöhetett, mert 
célunk, hogy megismerjék egymást a diákok. 
Huszonkét csapat vetélkedett, kilenc telepü-
lésről – tájékoztatott Jantnerné Oláh Ilona, a 
szervező ÖKO Munkacsoport Alapítvány ku-
ratóriumának elnöke. 
A vetélkedő döntőjében az volt a csapa-
tok feladata, hogy bemutassák településük 
természeti, épített és kulturális értékeit, az 
alsó tagozatosok ehhez kollázst, montázst 
készítettek, a felső tagozatosok pedig pre-
zentációt vagy �lmet. 
A programnak a Paksi Deák Ferenc Általá-
nos Iskola adott otthont, amely intézmény 
2014 óta viseli az Örökös Ökoiskola címet. 
A programot Süli János országgyűlési kép-

viselő, Szabó Péter, Paks polgármestere és 
dr. Filvig Géza, a TEIT elnöke, Kalocsa 
polgármestere védnökölték.
Dr. Filvig Géza, a TEIT elnöke azt mond-
ta, hogy a tizenhat tagtelepülésnek vannak 
közös programjaik, ugyanakkor örülnek, 
ha más közösségek megkeresik a társulást, 
megszólítják a településeken lakókat, a gye-
rekeket, főleg környezetvédelem témában. 
Szabó Péter, Paks polgármestere kiemel-
te, hogy az ÖKO Munkacsoport Alapít-

vány sokat tesz a környezetvédelemért. 
Hozzátette, hogy az önkormányzat is így 
tesz, példa a kizárólag elektromos bu-
szokkal működő helyi tömegközlekedés, 
az 1000 fát Paksra! akció, a napelemes 
rendszerek telepítése az intézményekre, a 
használtsütőolaj- és sütőzsiradék-gyűjtő 
konténerek kihelyezése.
A vetélkedő eredménye a telepaks.net ol-
dalon megtalálható.                                    

 -gyöngy-

Fotó: Babai István

Fotó: Szép Zsóka
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Száznégy bort neveztek a városi versenyre

Nagy múltú pályázat, új együttműködés

Megtartotta a Paksi Hegyközség és Paks Vá-
ros Önkormányzata a már hagyományos 
városi borversenyt a Prelátusban. A must-
rára idén száznégy bort neveztek. Az ered-
ményhirdetésen huszonhét arany, harminc-
négy ezüst, húsz bronz minősítést, valamint 
huszonkét oklevelet adtak át.

– A Tolnai borvidék az ország egyik legjobb-
ja, az itteni borokat szeretem a leginkább – 
mondta Süli János a térség országgyűlési 
képviselője a városi borverseny megnyitó-
ján. Arra kérte a bizottságok tagjait, vigyék 
el a kiváló minőségű paksi borok hírét az or-
szág minden részébe.
Szabó Péter polgármester beszédében ki-
emelte, hogy a városi borverseny már hagyo-
mány Pakson, és a leadott minták száma, va-
lamint az eredmények is jelzik a borászkodás 
jelentőségét a városban.
– A tavaly tapasztalt aszály kettős helyzetet 
teremtett a borkészítésben. A várakozások-
kal ellentétben nem égtek el a savak, a szü-
ret azonban lényegesen korábban indult, ami 
nem kedvezett bizonyos fajtájú boroknak. 
Ennek ellenére kiváló vörösborok is készül-

tek – vélekedett Keller János, a Paksi Hegy-
község választmányának tagja. 
Az idei borversenyre a korábbi évekhez ké-
pest egy kicsit kevesebb, száznégy bort ne-
veztek a termelők. Ebből huszonhét arany, 
harmincnégy ezüst, húsz bronz minősítést, 
huszonkettő pedig oklevelet kapott. A leg-

több aranyat Balogh Ákos és Fehér József 
borászok gyűjtötték be. Sillerből két arany 
minősítés született, az egyiket Berkes Sán-
dor, a másikat Szedmák István bora kapta 
meg a bíráktól. A legmagasabb pontszámot 
Fehér József 2020-as évjáratú kékfrankosa 
érte el.                                          Gyimóthy Éva

Kihirdették az ÖKO Mun-
kacsoport Alapítvány Nagyí-
tó alatt az év élőlényei címmel 
meghirdetett rajzpályázatának 
eredményét. A helyszín a Paksi 
Pákolitz István Városi Könyv-
tár volt, ahol bemutatták a 
Zöld sarok tematikus részle-
get. A civil szervezet és az in-
tézmény együttműködésükről 
határozott. 

Az ÖKO Munkacsoport Ala-
pítvány Nagyító alatt az év élő-
lényei  címmel hirdette meg idei 
Föld napi rajzpályázatát. A je-
lentkezők feladata az volt, hogy 
ábrázolják a 2023-ra megvá-
lasztott év élőlényeit. A felhívás-
ra összesen 188 alkotás érkezett, 
a legtöbb alsó tagozatosoktól, 
ezért náluk két-két első, máso-
dik és harmadik helyet adtak ki. 
Első lett Bauer Bori és Pánczél-
Kovács Nóra, második Tüzes-
Müller Tamara és Sabankó Za-
lán és harmadik Taba Szabolcs 

get, ahol a zöld életmóddal, kör-
nyezetvédelemmel, fenntartha-
tósággal kapcsolatos könyvtári 
dokumentumok kaptak helyet. 
Pumerscheinné Bedekovity 
Zóra igazgató elmondta, 
hogy környezetvédelem té-
makörben különböző prog-
ramok is lesznek. Arról is tá-
jékoztatott, hogy gyűjtőpont-
ként csatlakozott az intézmény 
a Jane Goodall Intézet Pasz-
szold vissza, Tesó! elnevezésű 
használtmobiltelefon-gyűjtő 
kampányához. Az alapítvány 
és a könyvtár szeretne a jövő-
ben együtt szervezni különbö-
ző programokat, népszerűsíteni 
egymás rendezvényeit, és részt 
venni azokon, valamint az ala-
pítvány szakmai tapasztalatai-
val segíti a könyvtárat a nemzet-
közi Zöld könyvtár pályázaton 
való részvételük kapcsán. Mind-
erről bővebben olvashatnak a 
telepaks.net oldalon.                              

Kohl Gyöngyi

és Beliczai Benjamin. Az óvo-
dások kategóriájában első lett a 
Malom csoport vakondok alko-
tásával, második Klippel Dori-
na, és harmadik szintén a Ma-
lom csoport borzas len alkotá-
sukkal. – Rendkívül igényes, 
színekben és formákban gaz-
dag képeket alkottak a gyerekek. 
Köszönet azoknak a pedagógu-
soknak, szülőknek, akik ösztö-

nözték őket, hogy pályázzanak. 
Minden rajzot kiállítottunk – 
mondta Jantnerné Oláh Ilona, 
az alapítvány kuratóriumának 
elnöke, hozzátéve, hogy a pá-
lyázatnak húszéves múltja van. 
A kiállításmegnyitó és ered-
ményhirdetés helyszíne a Paksi 
Pákolitz István Városi Könyvtár 
volt. Bemutatták a Zöld sarok el-
nevezésű, új, tematikus részle-

Fotó: Molnár Gyula

Mozaik

Fotó: Szép Zsóka
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Tele van tervekkel a nyugdíjasklub

Vastapsot kapott a Tűzvirág Táncegyüttes
Mozaik

Megtartotta éves közgyűlését 
az Atomerőmű Nyugdíjasklub 
Egyesület, ahol – mivel lejárt a 
vezetőség mandátuma – tisztújí-
tás is várt a tagságra. A klub el-
nöke a következő három eszten-
dőben is Kovács Zoltánné. Az el-
nökhelyettesek Pék Istvánné és 
Jantner János, az elnökség tag-
jai Donáczi Ilona, Dudás Gás-
pár Gábor, Lovászi Zoltánné és 
Mazán Lászlóné. A felügyelőbi-
zottság elnöke Petróczki Ferenc, 
tagjai Doma Árpád és Sut Lász-
lóné. A vezetőség legfontosabb 
célként azt határozta meg, hogy 
mindenki jól érezze magát a klub-
ban, ennek érdekében változatos 
kulturális, sport- és szórakoztató 
programokat biztosítsanak. A ta-
pasztalat azt mutatja, hogy a tag-
ság szívesen vesz részt az egyesü-
let nemzeti ünnepekre szervezett 
megemlékezésein, és a jól bevált, 

zenés-táncos programjain (név-
nap, farsang, szilveszter, nőnap, 
anyák napja, apák napja). Heti 
rendszerességgel tart próbát nép-
dalkörük, és vannak szeniortánc, 
zumba, jóga és gyógytorna egész-
ségmegőrző foglalkozások. Az Íz-
lelgetőn �nom ételeket készítenek, 
kóstolnak, a Kalandozásainkon 

pedig fotókkal illusztrált élmény-
beszámolókat tartanak. Kedveltek 
a városnéző kirándulásaik, fürdő-
látogatásaik, és örömmel járnak 
színházba, helyi és fővárosi elő-
adásokra egyaránt. Az elnökség 
a közgyűlés után nem sokkal fó-
rumot tartott, ahol a jelenlévőkkel 
közösen határoztak a felvetett kér-

désekről, javaslatokról. Már ren-
deztek a székhelyük melletti füves 
területen egyéni petanque ver-
senyt, amit szalonnasütéssel zár-
tak. Kirándultak Tatára, és részt 
vettek az atomerőmű majálisán, 
ahol beneveztek a főzőversenybe, 
valamint színpadra lépett a nép-
dalkörük. Idén is megtartották 
anyák napi ünnepségüket, ahol 
műsorral, uzsonnával kedves-
kedtek az édesanyáknak, nagy-
mamáknak, dédmamáknak. Az 
1987 óta létező, 2006-ban be-
jegyzett egyesület jelenleg 300 főt 
számlál, működésüket az MVM 
Paksi Atomerőmű Zrt. biztosítja, 
székhelyük fenntartója az Atomix 
K�., támogatójuk a Paksi Atom-
erőmű Dolgozóinak Szakszerve-
zete (PADOSZ) is. A témáról bő-
vebben olvashatnak a telepaks.net 
oldalon. 

-kgy-

Telt ház előtt tartotta meg premierelőadá-
sait a Tűzvirág Táncegyüttes április 28-án 
és 29-én. Az első felvonás az Aki dudás 
akar lenni címet kapta, az együttes a ma-
gyar néptánc motívumait ötvözte a rock-
zene ritmusával. Kalotaszegi, moldvai, 
felcsíki, rábaközi dallamok csendültek fel 
karöltve egyebek között a Led Zeppelin ze-
néjével. Szólót táncolt Szabó Alexandra, 
Borsodi Bianka Eszter, Fikó Diána, Bognár 
Blanka, Böcz Hanna Luca, Szilágyi Levente 
János és Sárosi Árpád Zoltán. Az első felvo-
násban az utánpótlás-együttes valamennyi 
tagja fellépett. Mádi Magdolna művésze-
ti igazgató, az előadás rendezője azt mond-
ta, hogy a gyermekcsoportok számára a 
premierelőadás mindig nagyon fontos ün-
nepi bemutatkozás. A koreográ�át Ujvá-
ri Dávid tánckarvezető állította össze és ta-
nította meg az utánpótlásnak. A második 
felvonás a magyarok őshazáját kereső Ju-
lianus barát történetét dolgozta fel. Mádi 
Magdolna hangsúlyozta, hogy a Tűzvirág 
évtizedek óta tanítani szeretné a közönsé-
get, és elérni azt, hogy a nézők mentálisan, 
érzelmileg és ismeretileg a történettel tud-
janak haladni. Hozzátette, hogy a gregori-
án alapú zenére felépített előadás üzenete 
az, hogy a magyar vérnek össze kell fog-

nia. A táncosok elkalauzolták a közönséget 
a tatárok földjére, Bolgárországba, Grúzi-
ába, Konstantinápolyba; a nézőtéren ülők 
végigkísérhették Julianus barát őshazake-
reső, kereszténységet terjesztő útját a cím-
szereplővel, Ujvári Dáviddal. A felvonás-
ban virtuóz táncjeleneteket láthatott a kö-
zönség: Haaz Orsolya grúz spiccen táncolt, 
Borsodi Bianka Eszter pedig dervistáncot 

adott elő, közel négy percen át. A második 
felvonásban szólót táncolt még Szabó Ale-
xandra, Világ Máté, Szilágyi Levente János, 
Sárosi Árpád Zoltán és Leimszieder Bence. 
A felvonás Ujvári Dávid és Hunyadi Már-
ton Mátyás fergeteges kettősével zárult. Az 
együttes mindkét előadás végén vastapsot 
kapott.                    

Sólya Emma

Fotó: Szabadi János

Fotó: Szép Zsóka
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Készült Magyarország Kormánya megbízásából.

Adómentességet biztosítunk 
a 30 év alatti, gyermeket vállaló 

magyar anyáknak

A gyermeket vállaló, 30 év alatti anyáknak már nem kell személyi jöve-
delemadót fizetniük. Ők nemcsak az új szja-mentességre, hanem szá-
mos más családtámogatásra is jogosultak, például a családi adóked-
vezményre, a babaváró támogatásra és a gyermekgondozási díjra is.  
Az szja-mentesség a csed, a gyed és a diplomás gyed összegére is vonat-
kozik, így ezeket az ellátásokat is magasabb összegben kaphatják kéz-
hez a fiatal anyák.

MK_Tavaszi_Sajtokommunikacio_Csalad_205x282_0404.indd   1 2023. 04. 04.   17:08:22



Az eltűnt városkép nyomában
Szelle Zsigmond paksi emlékezete

Mozaik

mai spakli ősét, mivel leírta, hogy a talált tár-
gyakat csak óvatosan lehet a földtől megtisz-
títani, egy késszerű szerszám segítségével. Az 
évek alatt szép kis házi gyűjteményt halmozott 
fel, mely iránt a dunaföldváriak nem mutattak 
nagy érdeklődést, így esett, hogy végül szülő-
városában a paksi polgári �úiskolának adomá-
nyozta. 

A pontosan ötven éven át létező tárlat nem 
volt nyitott a nagyközönség előtt, de egy is-
kolai szertárnál magasabb rangon szolgálta 
az oktatást. A polgári iskolai Értesítő többnyi-
re évente beszámolt a mindenkori igazgató ál-
tal gondozott házi múzeum gyarapodásáról. 
1896-ban további száz könyvet adományo-
zott az iskolának. Az Értesítő ekkor már Szelle-
múzeumként hivatkozta. 
A dunaföldvári járásbíróság éléről – ahol a 
büntető és az elnöki osztályt vezette – ment 
nyugdíjba 1896-ban, de sajnos egy év múlva, 
1897 elején „tüdővizenyőben” elhunyt. Felesé-
ge családi kriptájában, Faddon helyezték örök 
nyugalomra. 

Szelle Zsigmond (1838–1897) is azon elfele-
dett, műkedvelő régészeink közé tartozik, mint 
Novák Sándor. Évszázados csend után K. Né-
meth András dolgozta fel munkásságát a Pak-
si Múzeumi Füzetek 4. számában. Szelle Zsig-
mond Pakson született 1838-ban, szülőháza 
ma is áll az Anna és a Kálvária utca sarkán. Ősi 
magyar család sarja volt, a középkorban hor-
vát bán is volt a felmenőik között, és a Hubai 
családdal is rokonságban álltak. Apja, Szelle 
Károly keresett ügyvéd volt, sírköve az öreghe-
gyi régi református temetőben ma is áll. Szelle 
Zsigmond az elemi iskoláit itt végezte, majd 
Kalocsán és a pesti piaristáknál is tanult. Ka-
tonai pályára lépett, 1856-ban indult el Paksról 
hét évi szolgálatra. Visszatérve megyei esküdt, 
majd megyei másodaljegyző lett, és Szekszár-
don telepedett le. 1866-ban nősült meg, a fele-
sége Balogh Honóra, Béri Balogh Ádám kuruc 
brigadéros dédunokája volt. Majd ismét Paks-
ra jött, midőn Szeniczey Ödön mellett lett es-
küdt. Igazán a bírói pálya vonzotta, így a meg-
felelő képesítés után 1872-től Dunaföldváron 
volt járásbíró. Ott lett nagy szenvedélye az ar-
cheológia, szabadnapjain két napszámossal 
járta a vidéket Baracstól Kömlődig, itt-ott ásat-
va kutatta a római emlékeket. Kutatási ered-
ményeiről rendszeresen beszámolt az Archeo-
lógiai Értesítőben. Szelle a régészkedést hobbi-
nak tekintette, mint vallotta: 

1888-ban ellátogatott a Nemzeti Múzeum-
ba, ahol nagy benyomást tett rá, ahogyan 
az igazgató, Pulszky Ferenc a nemzeti kin-
csek között kalauzolta. 1890-ben kutatott a 
németkéri Látó-hegyen, ahol a régi templom 
romját nem találta meg, de a körülötte egy-
kor volt temetőbe beleásott. A Bölcske melletti 
szentandráspusztai kastély parkjában is ásott, 
ahol 1892-ben az avar temető mellett tűzhely 
nyomait és őskori cseréptöredékeket is talált. 
Hivatali elfoglaltsága miatt az ásatásai min-
dig csak egy-két napig tartottak. A lelőhelyek-
ről ismerőseitől és a helyiek kikérdezése révén 
szerzett tudomást. Feltárásairól helyszínrajzot 
nem készített, hosszabb-rövidebb leírásokból 
azonosíthatók be a lelőhelyek. Ásatási mód-
szereit nehéz rekonstruálni, de használhatta a 

Négy �a korán meghalt, a felnőttkort csak 
Honóra nevű lánya élte meg, így a Szelle ne-
vet senki nem vitte tovább. Egyik unokája, 
dr. Filep Géza is jogot tanult, és banktiszt-
viselőként Pakson dolgozott, felesége pedig 
az Anna utcai gimnázium igazgatóhelyette-
se volt. A városi múzeumban van egy zon-
gora a tudós hagyatékából, mely a Szelle-
leszármazottak ajándéka. A Szelle-múzeum 
megsemmisült, amikor 1944 októberében a 
�úiskolába munkaszolgálatosok költöztek, 
majd hadifoglyokat, végül szovjet katonákat 
szállásoltak el. Az 1945-ös jelentés szerint 
a múzeum anyagának 98 százaléka elpusz-
tult. A Szelle-ház az 1900-as évek elején a 
Schönveitz családhoz került, akik a ház Kál-
vária utcai oldalán kis vegyesboltot nyitot-
tak. Talán egyszer majd egy „Ebben a ház-
ban született…” tábla is hirdeti Szelle Zsig-
mond paksi emlékezetét, hogy ne feledjük a 
járásbíró magyar régészet szolgálatában töl-
tött életművét.

dr. Hanol János

„…én csak egyszerű amateur és nem szaktu-
dós vagyok… ha a régészetbe hébe-hóba be-
lekontárkodom is, de numismata már egyál-
talában nem vagyok.” (Szekszárd Vidéke, 
1890.11.06.)

„Nagylelkű ajándékozás. Szelle Zsigmond, 
dunaföldvári kir. járásbíró értékes régésze-
ti s éremgyűjteményét, melyet nagy költ-
séggel gyűjtött össze, a paksi polg. �úiskolá-
nak ajándékozta. Br. Eötvös Lóránt, vallás- s 
közoktatásügyi miniszter meleghangú levél-
ben köszönte meg neki e ritka gyűjteményt.” 
(Tolnavármegye,  1894.08.05., 4.o.) 

„A bírói karnak gyásza van. Kidőlt egy osz-
lopos tagja, ki életében nemcsak a bírói kar-
nak, hanem a magyar irodalomnak is dí-
szére vált. […] Benne a magyar igazság-
szolgáltatás egy fáradhatatlan s érdemteljes 
bajnokát, a magyar tudományosság pedig 
az archeológia egy lelkes búvárát veszté.” 
(Tolnamegyei Közlöny, 1897.02.07., 4.o.) 

Szelle Zsigmond szülőháza az Anna és Kálvária utcák sarkán

Fotó: magánarchívum
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Tárgy/
történet

Hatvan évvel ezelőtt, 1963 augusztusában az 
ország utolsóként villamosított községében 
is kigyulladt a fény, befejeződött a falvak vil-
lamosítása.
A II. világháború befejezése után újra kel-
lett építeni az országot, aminek feladatait és 
ütemezését hároméves tervben hagyta jóvá 
a négypárti koalíció (Független Kisgazda-, 
Földmunkás és Polgári Párt, Magyar Kom-
munista Párt, Szociáldemokrata Párt, Nem-
zeti Parasztpárt) 1947 júliusában. „A há-
roméves magyar gazdasági terv a négy koa-
líciós párt közös megegyezésére épült: arra a 
szilárd elhatározásukra, hogy a magyar nép-
gazdasági, szociális és kulturális felemelke-
désnek sorsdöntően fontos kérdéseit nem 
engedik elmerülni a napi politika hulláma-
iban, s ezért e kérdések intézésének mód-
ját hosszú időre irányt mutató, valamennyi 
kormányzó pártra egyformán kötelező ha-
tározatokban állapítják meg.”
A tervben foglaltak nyilvánosság előtti is-
mertetésére megjelentetett füzetet az Orszá-
gos Tervhivatal első sajtófogadásán mutat-
ták be a sajtó munkatársainak, majd minden 
érintett párt a saját csatornáján juttatta el a 
közönségéhez. Az 1947. július 23-án megje-
lent Magyarország hároméves terve című tá-
jékoztató anyagban olvasható, hogy a terv 
megvalósítása 1947. augusztus 1-jén indul, 
és 6585 millió forint értékű beruházást irá-

nyoz elő, ebből 250 ezer áramfogyasztó be-
kapcsolására 100 millió forintot. 
A másik kiadvány, a Magyarország gaz-
dasága és a hároméves terv egy évvel ké-
sőbb, 1948 júliusában jelent meg, amely ki-
adványban már közölték az első év ered-
ményeit. Az ábrákkal, gra�konokkal, 
térképekkel és kevés szöveggel illusztrált 
füzetben utaltak a „munkástömegek ál-
tal kiadott” jelszóra: „Megvalósítjuk a há-
roméves tervet két és fél év alatt”, amely az 
1947. március 15-én megindult országos 
munkaverseny jelszava volt. A füzetben 
lévő térképeket és gra�konokat a Honvéd 
Térképészeti Intézet rajzolói készítették. 
Érdekesség, hogy a füzet harmadik oldalán 
találhatjuk Magyarország akkori közigaz-

gatási térképét a 25 vármegyével és 195 já-
rásukkal.
Bevezetőként ennyit a két kiadványról, most 
pedig idézzük fel a villamosítással kapcso-
latos helyzetet. A II. világháború előtt Ma-
gyarország villamosenergia-termelése 1,4 
milliárd kilowattóra volt. A felszabadulá-
sig az ország 3207 községéből 1258-ban volt 
villamos energia. A magyar villamosener-
gia-ipar 1988-ban ünnepelte a hazai közcé-
lú villamosítás századik évfordulóját, amely-
nek kiindulópontja és helyszíne Mátészalka 
volt. Dr. Szalkai Gyula gőzmalom- és szesz-
gyártulajdonos saját gyárának villanytele-
péről vezette át az utcákon a saját házáig az 
egyenáramú villanyvezetéket. 
A faluvillamosítás befejezése alkalmából 
Aporligeten rendeztek országos ünnepsé-
get. A mintegy tízezer fős ünneplő töme-
get dr. Lévárdi Ferenc nehézipari minisz-
ter köszöntötte, aki 66 dolgozónak adott át 
„Kiváló dolgozó” jelvényt, oklevelet, és több 
mint 50 ezer forint pénzjutalmat osztott ki. 
A délelőtti ünnepség után táncbemutatók-
kal és sportversenyekkel szórakoztatták az 
Aporligetre egybesereglett ünneplőket. 
Az Atomenergetikai Múzeum könyvtárá-
ban – sok egyéb érdekes, az atomenergetika 
témakörével kapcsolatos kiadvány mellett – 
a két bemutatott füzet is megtalálható.

Beregnyei Miklós

Mozaik

Fotók: Atomenergetikai Múzeum
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Sport

Véget értek a sakkcsapatok bajnoki küz-
delmei. A Szuperligában szereplő ASE 
Paks hét győzelemmel, egy döntetlennel 
és egy vereséggel a második helyen vég-
zett, míg az NB I. Charousek csoportjá-
ban az ASE II. kilenc mérkőzésből ki-
lenc győzelemmel zárt az élen. Goszto-
la István, az Atomerőmű Sportegyesület 
sakkszakosztályának vezetője értékelte a 
csapatok teljesítményét.

– A Szuperligában hosszú évek óta nagy 
favorit a Nagykanizsa, és már rajtuk kí-
vül is van négy-öt erős csapat. Hogy érté-
keli az ezüstöt? 
– Jól kezdett a csapatunk a Szuperligá-
ban, megnyerte az első mérkőzéseit, sőt 
az utolsó, dupla forduló előtt hat győzel-
münk és egy döntetlenünk volt. Az utolsó 
két fordulóra maradt a Nagykanizsa és az 
Ajka elleni rangadó. Sajnos a Nagykani-
zsától kikaptunk, és ezzel elúszott az első 
hely, viszont az Ajkát megvertük 8-4-re, és 
ezzel megszereztük a második helyet, ami 
szerintem jó eredmény. Egyébként, ha az 
utolsó két fordulóban nyertünk volna, ak-
kor sem biztos, hogy a miénk lett volna az 
aranyérem. A riválisoknak kedvezőbb volt 
a sorsolása, az egyik mérkőzésük gyenge 
ellenfél ellen volt, ahol nagyon sok pon-
tot tudtak szerezni. Ami pozitívum, hogy 
egy meg�atalított csapatunk van: sikerült 
beépíteni Kozák Ádámot, aki nagyon szé-
pen fejlődik, és még csak húszéves. A ju-
nior világbajnokságon második lett, ennek 
köszönhetően megkapta a csapatunkban 
az első táblát. I�abb Fodor Tamás is visz-
szatért külföldről, és szinte minden mecs-
csünkön részt vett. Berkes Ferenc és Papp 
Gábor azok a játékosaink, akik járják Euró-
pát, szinte az összes fordulóban asztalhoz 
ültek. Ács Péter volt a Szuperligában a csa-
patunk kapitánya, szervezett, játszott, na-
gyon lelkes volt. 
– Az ASE II. veretlenül zárta a bajnoksá-
got. Hogyan értékeli menetelésüket?
– Az ASE II. esélyt sem adott az ellenfe-
leknek: rajt-cél győzelmet arattak, mind 
a kilenc mérkőzésüket megnyerték, ami 

rendkívül jó. Egy csikócsapatról beszé-
lünk, amelynek tagjai zömében i�úsá-
gi korú játékosok, hárman épp most ér-
ték el a 18 éves kort. Folyamatos a fejlő-
désük, sokat sakkoznak, a játékuk egyre 
fegyelmezettebb, nagyon odateszik ma-
gukat. Bernáth Bence például a hét mér-
kőzéséből mind a hetet megnyerte, csak 
azért nem kilencből kilencet, mert kettőt 
a Szuperligás csapatunkban játszott. Ott is 
megőrizte veretlenségét, egy győzelem és 
egy döntetlen volt az eredménye. Kiemel-
ném még Krstulovic Alexet, aki kilenc 
mérkőzésen ült asztalhoz, és hat győze-
lemmel, két döntetlennel és egy vereség-
gel zárt. Most ilyen rotációs elven szere-
peltek az i�k a táblán, nagyon jól megáll-
ták a helyüket, és továbbra is meg lesz a 
lehetőségük, mert nem akarunk máshon-
nan igazolni.     
– Hogyan szabályozzák a �atalok szerepel-
tetését? 
– A versenykiírás szerint egy 18 éven aluli 
és egy női játékost kötelező nevezni minden 
csapatmérkőzésre. A külföldiek szerepel-
tetése indirekt módon van megszabva, leg-
alább kilenc magyarnak kell lenni, tehát ma-

ximum három külföldi lehet egy fordulóban 
a csapatban. Általában nálunk két külföldi 
szokott lehetőséget kapni, azért, mert ugye 
megcsillant a remény arra, hogy megnyer-
jük a bajnokságot. 
– Változás történt az ASE szakosztályveze-
tésében, és a Magyar Sakk Szövetségben, 
ami ráadásul paksi játékosokat is érint. 
– Szakosztályunk elnöke, az atomerő-
mű rendszertechnikai főosztályvezetője, 
Buránszky István nyugállományba vonult. 
Nyolc évig látta el ezt a feladatot, helyette 
Tarnóy László lett a szakosztályelnökünk, 
aki a rendszertechnikai főosztály vezetésé-
ben is váltotta Buránszky Istvánt. Az orszá-
gos szövetség tisztújító közgyűlésén Ács Pé-
ter vett részt megbízottként. A szövetség-
ben úgymond teljes sorcsere történt, Szabó 
László helyett dr. Polyánszky Zoltán lett az 
elnök. Az alelnök személye is megváltozott, 
és a kilenctagú elnökségben is új emberek 
vannak, Ács Péter helyett Berkes Ferenc ke-
rült be. Így most megszűnt Ács Péter szövet-
ségi kapitányi megbízatása, amit majd meg-
pályáztatnak. Ezt záros határidőn belül el 
kell dönteni, mert 2024 őszén, Budapesten 
sakkolimpia lesz.                         Kovács József

Ezüst- és aranyérem a sakkozóknál

PAKSI HALÁSZCSÁRDA
Kibővült halászcsárdánk – felújított panorámás terasszal – vál-

lalja rendezvények szervezését akár 150 főig.  
Családi ünnepségek, keresztelő,  ballagás, lakodalom, vállalati 

ünnepségek teljes lebonyolítását kitelepüléssel is.

Szakács- és felszolgálótanulók 
jelentkezését várjuk 
gyakorlati képzésre.
Telefon: 06-75/311-272, 06-30/936-0696
E-mail: dunakomlod.halaszcsarda@t-online.hu

Fotó: Molnár Gyula/archív
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Tovább folytatódik a Paksi FC jó sorozata
A 29. forduló rangadóján Varga Barnabás 
mesterhármasával a Paks hátrányból for-
dítva 3:2-re legyőzte a Kecskemétet a Szék-
tói Stadionban. A paksi csatár kirobbanó 
formában van, hiszen előtte hazai pályán az 
ő két góljával nyertek a zöld-fehérek hazai 
környezetben a Kisvárda ellen.

Az Újpesti 3:2-es vereséget követően a PFC – 
ahogy közhelyesen mondani szokták – vissza-
talált a helyes útra, és nem a gólszámok tekin-
tetében, hanem a győzelmi sorozatot illetően. 
A lilák elleni mérkőzés előtt ugyanis Bognár 
György csapata hatmeccses győzelmi szériát 
(klubrekord) produkált, és ezt fejelte meg még 
kettővel a Kisvárda, illetve a Kecskemét ellen. 
A Kisvárda elleni 90 perc, ha nem is hozott szi-
porkázó és látványos játékot, Varga Barnabás 
elégedett lehetett a lefújást követően, hiszen 
az ő két góljával – egy büntető és egy jól he-
lyezett erős lövés – nyert a hazai csapat, ráadá-
sul úgy, hogy a zöld-fehérek hálója érintetlen 
maradt. Ekkor a paksi csatár már a 23. talá-
latát jegyezte az OTP Bank Ligában. – Nyil-
ván nagyon fontos szerepe van a sok gólom-

ban Bognár Györgynek, az általa kialakított 
rendszernek és a csapatra alkalmazott játékstí-
lusnak, ez nem vitás. A támadójátékra helyez-
zük a hangsúlyt, sok gólhelyzetet alakítunk ki, 
és minél több a helyzet, annál több lehetőség 
adódik betalálni – mondta a mérkőzés után. 
És hogy mennyire a fején találta a szöget, azt 
Kecskeméten egymaga igazolta. Hazai nyo-
mással és veszélyes kontrákkal indult a kilenc-

ven perc. A szünetig a vendéglátó akarata ér-
vényesült, amit két góllal is nyomatékosított 
a 10. és a 41. percben. Bognár mester a szü-
netben megnyugtatta csapatát, a játék képe 
alapján úgy érezte, hogy van esély a fordítás-
ra, ezt később a cseréi is igazolták, de ekkor 
még nem tudhattuk, hogy következik a Var-
ga-show. A csatár először az 51. percben volt 
eredményes, majd hét perccel később bünte-
tőből is betalált. A szabálytalanság után a já-
tékvezető kiállította Vágó Leventét, a PFC így 
a meccs derekától emberelőnyben játszott, de 
maradt az élvezetes és lüktető játék. Mindkét 
csapat nyerni akart, ez végül Varga Barnabás 
nagyszerű fejesével a vendégeknek sikerült. 
A három pont mellé a csatár triplája európai 
csúcsot és világranglista második helyezést ért, 
mivel  a nemzeti bajnokságok tekintetében az 
öreg kontinensen a 2023-as évet tekintve raj-
ta kívül senki nem talált be 16-szor az ellenfél 
kapujába. A világon csak az argentín Germán 
Cano előzi meg a Fluminense színeiben rúgott 
17 góllal. És még nincs vége: május 6-án PFC 
– DVSC mérkőzés 16.30-kor.

Dallos Tibor

Két győzelem, 
egy vereség
Az alapszakasz utolsó körében 
kicsúszott az első nyolcból az 
Atomerőmű SE csapata, és a 
kilencedik helyen végzett, így 
az alsóházban folytatják a baj-
nokságot. Mint arról már be-
számoltunk, az első mérkőzé-
sen a Nyíregyháza ellen 89-72-
es paksi győzelem született, a 
következő körben a Budapest 
Honvéd 75-65-re győzött.

A playout harmadik mérkőzését 
a Szeged ellen vívta az ASE. Ko-
vács Ákos és Samuel Taiwo sé-
rülés miatt nem voltak a keret-
ben. Jól tartotta magát a ven-
dégcsapat, a negyedik negyed 
elejéig szoros volt az állás. Aztán 
az utolsó tíz percben elfáradtak 
a Tisza-partiak, az ASE folya-
matosan növelte előnyét. Atom-
erőmű SE – Naturtex-SZTE-
Szedeák 87-70 (21-16, 15-19, 
24-20, 27-15). Oroszlányban 

a sérült Kovács Ákos és Samu-
el Taiwo mellett Eilingsfeld Já-
nos sem lépett pályára, meglát-
szott a két magasember hiánya. 
A hazaiak nagyon motivál-
tan játszottak, a viszonylag szo-
ros első félidő után fokozatosan 
növelték előnyüket. A negye-
dik negyedben a paksi irányí-
tót, Deon Edwint felrúgták, nem 
tudta folytatni a játékot. MVM-
OSE Lions – Atomerőmű SE 99-
80 (21-16, 25-18, 31-24, 22-22). 
A Gesztenyés úton sima győ-
zelmet aratott az ASE a Kapos-
vár ellen. Visszatért Eilingsfeld 
János, ami meglátszott a csa-
pat játékán. Legjobb szezonbe-
li teljesítményét nyújtotta Frank 
Áron, 14 pontja mellett 13 gól-
passzt is adott. Atomerőmű SE 
– Kometa-Kaposvári KK 98-77 
(25-17, 31-20, 24-17, 18-23).
A következő mérkőzés május 
10-én lesz.                             -joko-

Sport

Fotó: Szép Zsóka/archív
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A rejtvény fõsoraiban
szavait rejtettük el. 
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Konténerrendelés: 
0630/683-9787

Nyitvatartás: 

H-V: 05-20-ig

Tel: 75/315-983

20/945-0992

Megfejtésével TelePaks aján-
dékcsomagot nyerhet.

Ők adnak koncertet a Térzene program-
sorozatban május 8-án az Atom téren. 
A megfejtéseket május 12-ig várjuk a 7030 
Paks, Dózsa György út 51–53. címre, vagy 
emailben a paksihirnok@gmail.com cím-
re. A  név mellé telefonszámot is kérünk. 
Előző nyertesünk: Bérces Zsuzsanna
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